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Škola bude mít novou tělocvičnu
včetně příjezdové komunikace a parkoviště

Třináct hostů a osm zastupitelů bez Miloslava Antla se sešlo v úte-
rý 16. 4. 2024 v zasedací místnosti obecního úřadu na 11 zasedá-
ní zastupitelstva. 

Už dlouho se mluví o tom, že vznikne nová tělocvična u zá-
kladní školy a z původní tělocvičny budou nové učebny. Nyní za-
stupitelé souhlasili s vyhlášením soutěže na stavbu. Výsledky – 
a tedy i náklady – by měly být známy na příštím zasedání po 
skončení soutěže na dodavatele. Podle prováděcí dokumentace 
by se cena měla pohybovat do 50 milionů korun bez DPH a dal-
ších pět milionů bude stát vybavení. Zhruba 20 milionů zaplatí 
obec ze svého – peníze získá po dostavbě cyklostezky Hněvotín-
-Lutín, kterou hradila z obecního rozpočtu, ale po jejím dokon-
čení náklady pokryje dotace. Další peníze bude nutné zajistit 
prostřednictvím finančního úvěru, proto zastupitelé navrhli 
oslovit tři bankovní ústavy – na dalším jednání by už mělo být 
jasné, kdo nabídne nejlepší podmínky.

Kromě tělocvičny vznikne u školy příjezdová komunikace, 
parkovací místa a přístupové chodníky. Nyní slouží pro každo-
denní zásobování školní jídelny pouze malé parkoviště, na které 
jsou zásobovací vozy nuceny nebezpečně couvat přes chodník 
a ohrožují tak neustále bezpečnost dětí a chodců. Stejně tak ro-
diče při každodenním dovážení dětí zastavují před školou a způ-
sobují tím nepřehledné a nebezpečné dopravní situace. Proto 
zastupitelé navrhují vypracovat projektovou dokumentaci míst-
ní komunikace, která vyřeší:
1. Příjezd, parkování a pěší přístup uživatelů nové tělocvičny
2. Bezpečné zásobování jídelny základní školy
3. Bezpečné dovážení a vyzvedávání dětí ze základní školy

bu žádají dotaci od Státního fondu dopravní infrastruktury, 
která může činit až 85 % uznatelných nákladů z předpokláda-
ných 1,5 milionu korun bez DPH. Skutečná cena však bude zná-
ma až na příštím zasedání zastupitelstva po skončení veřejné 
soutěže na dodavatele. 

Již v minulém čísle Zpravodaje jsme informovali o tom, že by 
u cyklostezky Hněvotín–Lutín mohl vzniknout nový skatepark. 
Toto sportoviště je vhodné pro začínající, pokročilé, ale i pro pro-
fesionální jezdce v disciplínách: bmx freestyle, scootering (kolo-
běžka), skateboarding nebo in-line brusle. Podmínkou výstavby 
je získání padesátiprocentní dotace od Ministerstva pro místní 
rozvoj. Obec osloví tři společnosti pro předložení nabídek na do-
dávku skateparku do dvou milionů korun bez DPH s tím, že se 
stavba uskuteční jen v případě získání již zmíněné dotace.

Římskokatolická farnost Hněvotín uspěla se žádostí o finanč-
ní pomoc při splácení šestimilionové půjčky, kterou získala od 
Arcibiskupství olomouckého na celkovou opravu krovů a krytiny 
kostela svatého Leonarda. Obec již na opravu přispěla třikrát – 
pokaždé to bylo 250 tisíc korun. Vzhledem k letošním plánova-
ným výdajům nyní zastupitelé schválili pomoc na rok 2024 ve 
výši 150 tisíc korun.

Hněvotínský rodák Daniel Drtina, který se probojoval na Mis-
trovství Evropy v kulturistice, požádal o finanční podporu na 
částečné pokrytí nákladů spojených s jeho reprezentací ve Špa-
nělsku. Drtina byl aktivním hráčem TJ FC Hněvotín, v posledních 
letech se aktivně a úspěšně věnuje pouze kulturistice. V soutěži 
mistrovství Moravy a Slezska se v letošním roce umístil dvakrát 
na druhém místě a před měsícem se umístil na třetím a čtvrtém 
místě v mistrovství České republiky juniorů. Zastupitelé jej pod-
poří 40 tisíci korunami, které převedou na jeho nynější mateř-
ský klub MAX FITNESS PRAHA.

Společnost Clean4you zastoupena jednatelem Milanem Hory-
lem požádala obec Hněvotín o odkoupení části pozemku 213/41 
o celkové výměře do 250 m2 v centru obce. Tato část pozemku je 
zanedbaná, obec jej nevyužívá a přímo sousedí s nemovitostí 
p. č. 90 v majetku společnosti Clean4you. Tato firma připravuje 
rekonstrukci zdejší nemovitosti a zmíněný pozemek zrekultivu-
je v rámci stavebních prací. Pozemek v zásadě nelze využít na-
příklad pro stavbu samostatného rodinného domu. Zastupitelé 
souhlasili s geodetickým rozdělením pozemku 213/41 a vyčle-
něnou část o rozloze do 250 m2 odprodat společnosti Clean4you 
za nižší smluvní cenu 400 Kč za metr čtvereční.

Tomáš Kasal

Vizualizace nové školní tělocvičny

Nákres komunikace a parkování u tělocvičny
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Třetí novinkou související se školou je vyznačení regulérního 
přechodu pro chodce před budovou ZŠ. S tím je spojena úprava 
autobusových zastávek před školou. Zastupitelé pro tuto stav-

ze zasedání zastupitelstva



Výsledek hospodaření obce v roce 2023
a předpoklad financování letošních investic

Jak pokračuje výstavba v Hněvotíně

Zastupitelé schválili účetní uzávěrku za rok 
2023 s celkovými náklady 44 581 503 Kč, 
výnosy 54 686 247 Kč a hospodářským vý-
sledkem ve výši 10 104 744 Kč.  Hospoda-
ření obce Hněvotín za rok 2023 přezkou-
mal i Odbor kontroly Krajského úřadu Olo-
mouckého kraje a shledal jej bez zjevných 
chyb a nedostatků.

Zastupitelé také schválili Závěrečný 
účet obce za rok 2023, který poskytuje 
kompletní přehled o celkovém hospoda-
ření obce. Ke dni 31. 12. 2023 Hněvotín 
hospodařil s majetkem v účetní hodnotě 
284 516 506 Kč. Celkové výdaje loňského 

• Odborná firma ve spolupráci se zaměstnanci obce vybudovala 
nové kanalizační přípojky pro restauraci Na Hřišti a pro Dům 
s pečovatelskou službou. Při čištění nefunkčních kanalizač-
ních přípojek byla zjištěna značná mechanická narušení v mís-
tech spojů, skrze něž se dostávali i hlodavci do prostoru okras-
né zahrady v DPS. Dále se ukázalo, že v některých místech by-
la kanalizace uložena chybně – v protispádu, což způsobovalo 
její opakované zanášení. Proto také bylo nutné vybudovat no-
vé přípojky včetně osazení revizních čistících šachet.
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rozpočtu byly 50 901 227 Kč a celkové pří-
jmy pak 59 372 924 Kč, z toho ze sdílených 
daní nám „přiteklo“ do rozpočtu celkem 
38 198 544 Kč. 

Hospodářský výsledek za rok 2023 ve 
výši 10 104 744 Kč bude převeden do roz-
počtu roku 2024 a použit na financování 
letošní výstavby cyklostezky do Lutína. Po 
jejím dokončení budou uznatelné náklady 
uhrazeny z poskytnuté dotace. Celkový le-
tošní příjem z dotací na cyklostezku do 
Lutína a na výstavbu fotovoltaických elek-
tráren na obecních budovách předpoklá-
dáme ve výši cca 20 milionů Kč.

Tyto prostředky nám umožní letošní za-
hájení výstavby tělocvičny ZŠ a zbudování 
učeben z původních prostor stávající tělo-
cvičny. Zbytek nákladů stavby bude finan-
cován z úvěru, o jehož výši rozhodnou 
zastupitelé na příštím veřejném zasedání 
v závislosti na výsledné ceně z veřejné sou-
těže na tuto zakázku. Výše úvěru bude zvo-
lena zodpovědně tak, aby nebylo nutné 
omezovat další potřebné investice, ale zá-
roveň aby splátky této půjčky nadměrně 
nezatěžovaly hospodaření obce v následu-
jících letech. Ing. Libor Blaťák,

předseda finančního výboru

bezpečnosti uživatelů této dráhy i volejbalistů. Hřiště je nyní 
v požadovaných rozměrech písčité plochy 22 x 14 m. Nebez-
pečné dřevěné sloupy s třískami, které lemovaly hřiště, nyní 
nahradily okraje z plastového materiálu.

• Stavební společnost SKANSKA pokračuje na výstavbě Cyklo-
stezky Hněvotín–Lutín. Dokončení stavby předpokládáme do 
30. května a slavnostní otevření pak v měsíci červnu.

• Specializovaná firma upravila střechu na přečerpávací stani-
ci pro instalaci třetí fotovoltaické elektrárny v majetku obce. 
Uvedení do provozu FVE na přečerpávací stanici předpoklá-
dáme do konce května.

• Společnost Clen4you společně se zaměstnanci obce instalo-
vali bezbariérovou rampu pro kulturní dům. Za krátký čas od 
instalace tuto rampu využil nespočet seniorů i maminek s ko-
čárky. Jsme rádi za dobré ohlasy a že rampa slouží dobré vě-
ci. Zbývá pouze osázet její okolí zelení.

• Zaměstnanci obce za pomoci těžké techniky přemístili ve spor-
tovním areálu hřiště pro plážový volejbal kvůli výstavbě in-li-
ne dráhy. Opatřili jižní část hřiště ochrannou sítí, aby zdejší 
obyvatele neobtěžovaly zbloudilé míče ze hry. Po dokončení 
in-line dráhy dojde k dokončení stavby oplocení z důvodů 

• Společnost Spro započala výstavbu in-line dráhy ve sportov-
ním areálu. Stavba by měla být dokončena do 10. května. Ná-
sledně opatříme dráhu středovou bílou čarou se šipkami udá-
vajícími směr jízdy v daném pruhu dráhy.

• Zaměstnanci obce pokračují v rekonstrukci bytu v domě DPS. 
Jedná se o dvoupokojový přízemní byt, který bude po rekon-
strukci opět přidělen některému ze žadatelů, které již evidu-
jeme na obecním úřadě.

JUDr. Ondřej Svaček, předseda stavebního výboru
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Pro zdárnou kolaudaci cyklostezky do Lutína
je nutné vykoupit další pozemek 

ze starostova zápisníku

Během března se obecní úřad úspěšně 
podrobil i druhé části auditu z Olomouc-
kého kraje. Kontrola hněvotínského hos-
podaření za rok 2023 tím byla zdárně do-
končena. Chci na tomto místě poděkovat 
naší externí účetní paní Lence Kořistkové, 
slečně Anetě Glogarové a paní Lence Sle-
hové za jejich práci v loňském roce. I díky 
jejich činnosti byl výsledek auditu ozna-
čen jako „BEZ ZÁVAD“. 

Společně s vodohospodářem panem 
Koníčkem jsem navštívil obec Vrchy u Opa-
vy. Zde nám představili úpravnu vody se 
zaměřením na vysoké hodnoty manganu, 
které se vyskytují i v našem novém vrtu 
HVH2 a znemožňují jeho připojení do vo-
dovodního systému. Pro investici jsme ob-
drželi dotaci ve výši 2 milionů korun od 
Státního fondu životního prostředí. Rádi 
bychom proto na jaře příštího roku při-
stoupili k pořízení takovéto úpravny vody 
s napojením vrtu na místní vodovod. 

li bychom si o kolaudaci cyklostezky ne-
chat jenom zdát. Vykoupený pozemek vyu-
žijeme jak pro terénní úpravy, tak i pro ná-
slednou náhradní výsadbu stromů.

Dokončeny byly přípravy projektové do-
kumentace včetně žádosti o stavební po-
volení pro zbudování přechodu pro chodce 
u základní školy. V rámci toho dojde i k nut-
né úpravě tamních autobusových zastá-
vek. Též projekt na stavbu komunikace s ži-
vičným povrchem U Zahrádek se dočkal do-
končení. Stavební povolení pro obě tyto 
akce očekáváme v nejbližších měsících.

V závěru vegetačního klidu jsme pro-
řezali náletové dřeviny ve Skalách, smě-
rem k Lutínu a také v obecní zástavbě. 
Prořez následně spálila a řádně uklidila 
naše jednotka dobrovolných hasičů. Tím-
to jim za tuto práci děkuji. 

Dětská hřiště se dočkala úklidu a všech-
ny tenisové kurty byly po zimě revitalizo-
vány. Zajišťujeme zásoby celoročního hno-
jiva a postřiků pro údržbu travnatých ploch 
ve sportovním areálu. Dohlížíme na údržbu 
vodáren a se společností SEZAKO jsme do-
mluvili čištění přečerpávací stanice a pro-
blémových míst v obecní kanalizaci. 

Zaměstnanci obce očistili a rozvezli 
po vsi kontejnery na bioodpad. Upozor-
ňuji, že do nich nepatří nic jiného, než 
jen a pouze bioodpad. Žádám občany, 
kteří si zkrátka nemohou pomoci a vyha-
zují do bioodpadu posekanou trávu v ig-
elitových pytlích, rákos či traviny omota-
né smršťovací fólií nebo dokonce i dřevě-
né latě z oplocení svých zahrad, aby tak 
nečinili. Platí to jak pro malé, tak i pro 
XXL biokontejnery. Firma takto znečiště-
ný bioodpad nevyveze na skládku a do-
kud naši zaměstnanci kontejnery nepře-

berou, zůstávají třeba i po celý víkend bo-
hužel nevyvezené.

Společnosti Florcentrum jsme předali 
truhlíky k osázení muškáty. Distribuci me-
zi občany plánujeme na polovinu května 
– v období pro třech zmrzlých. Po uply-
nutí svátků jara jsme demontovali veliko-
noční výzdobu, kterou letos v hlavním vy-
sílacím čase večerních zpráv zachytila do 
jedné z reportáží stanice CNN Prima News. 
Následně nás kontaktovali starostové 
i starostky z celé země s prosbou o zaslá-
ní technického postupu pro výrobu tako-
véto výzdoby. 

Naši obecní zaměstnanci nahradili dře-
věné latě na vybraných lavičkách po vesni-
ci za desky z recyklovaného a zejména zce-
la bezúdržbového plastu. V této akci budou 
pokračovat i nadále. Podíleli se také na 
přesunutí hřiště pro plážový volejbal, které 
muselo ustoupit stavbě in-line dráhy. Při-
činili se také při stavebních úpravách v bu-
dově DPS. Pro zahradnické práce jsme při-
jali tři místní seniorky a jednoho občana, 
který každý den od 8 do 12 hodin prochází 
obec a uklízí odpadky, kterými někteří bez-
ohlední spoluobčané neustále „zkrášlují“ 
naše ulice. Společně se základní a mateř-
skou školou jsme se 18. dubna podíleli na 
celorepublikové akci „DEN ZEMĚ“. V jejím 
rámci procházely děti obecní katastr, sbí-
raly odpadky, plely záhony a doplnily až sto 
pytlů kůry do okrasných záhonů. Jménem 
obce děkuji učitelům, vedení školy a dětem 
za účast na této bohulibé akci. Jsem si jis-
tý, že je to cesta správným směrem, kdy dě-
ti a mládež vedeme ke kladnému přístupu 
k přírodě a k místu, kde žijí. Přeji vám všem 
příjemné jarní dny, jsem s Vámi.

Petr Niessner, starosta

V některých místech nové cyklostezky do Lutína bylo nutné upravit až dvoumetrové výškové nerov-
nosti v terénu.

Úpravna vody v obci Vrchy u Opavy

Společnost SKANSKA stavící od loňské-
ho září cyklostezku do Lutína nás opako-
vaně upozorňuje na nesrovnalosti mezi 
projektem a skutečností. Tím jsme nuceni 
doslova ze dne na den řešit zásadní změny 
v trase cyklostezky a v úpravách výškových 
nerovností terénu, který v některých mís-
tech dosahuje rozdílu až dvou metrů. To 
vše má samozřejmě vliv na stavební i fi-
nanční vícepráce stavby. Abychom zajistili 
bezpečnost cyklistů i při práci těžké tech-
niky na sousedních polích, jsme nuceni 
odkoupit další pozemek v délce 280 metrů 
podél trasy. Terén pozemku budeme muset 
vyspádovat tak, aby nedošlo k jeho sesu-
nutí na povrch cyklostezky. Pro takovýto 
zásah jsou však pozemky pro stavbu vy-
koupeny v nedostatečné šíři. V případě, že 
by došlo k úpravě terénu na pozemcích, 
které nejsou obecním majetkem a jejich 
majitelé by se zásahem nesouhlasili, moh-
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Jarní setkání seniorů se neslo v rytmu hudby a tance
Jaro je tu, i když zatím jen v kalendáři nikoliv teplotami, ale to 
nic nemění na tom, že i tak se konala oblíbená akce – jarní se-
tkání seniorů.

V pátek ráno 19. dubna se naše aktivní seniorky pod vedením 
paní Ponížilové sešly na obecním úřadě, aby společně napekly 
skvělé koláčky na večerní akci. Děvčata z obecního úřadu vyro-
bila domácí chlebíčky, které jsou již tradicí a asi by to bez nich 
ani nešlo (moc děkujeme všem za pomoc). K tanci a poslechu 
hrála kapela Modrá Rosa a večer zpestřilo hodinové vystoupení 
kapely Hněvanka. Spolek Baba si připravil dvě skvělá taneční 
vystoupení.

Tentokrát v sále nebylo tak plno, jak jsme zvyklí, ale to nás ne-
odradilo – o to víc jsme měli místa na tanečním parketu. Mám ra-
dost, že opět proběhla naše společná akce „na kolena“, což mě 
drží v naději, že nám to ještě dlouho vydrží, protože energie je 
pořád na rozdávání. Tančíme jako o život! A jelikož to umíme pa-
rádně rozbalit, jako by nám bylo 20 let, tančili jsme až do pozd-
ních hodin. Společně jsme se pobavili u bohaté tomboly a uděla-
li radost zejména těm, kteří vyhráli poprvé. 

Milé bylo loučení s některými z Vás, kteří si vzájemně pomoh-
li, naložili vyhrané dárky na chodítka a vozítka a s využitím nové 
rampy v jednom šiku zamířili k DPS. Večer se vydařil a doufám, 
že dobrou náladu si ještě pár dnů udržíme. Děkujeme všem zú-
častněným za vydařenou akci, příjemnou atmosféru a realizač-
nímu týmu všech pomocníků za skvělý výkon při zajištění pro-
dukce a občerstvení. Lucie Přikrylová, místostarostka
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Struktura rozpočtu – daňové příjmy obce Hněvotín

Za rok 2023 byl nejvýznamnější daňo-
vý příjem/výnos na dani z přidané hod-
noty (18,6 mil. Kč), daně z příjmů práv-
nických osob (11,4 mil. Kč) a daně z pří-
jmů fyzických osob (8,2 mil. Kč).

 Růst daňových příjmů obce je pak zře-
telný od roku 2022, kdy se daňový podíl 
zvýšil z původních 55 % na významných 
73,3 % v roce 2023.

Za posledních 10 let tak činily příjmy 
obce 402 mil. Kč, z nichž 73% bylo tvoře-
no daňovými příjmy. Do oblasti nedaňo-

se celkové daňové příjmy neměly snižovat. Zvláštní roli v letošním rozpočtu je výnos daně 

z nemovitých věcí, který se navýší v důsledku zvýšení základní sazby; od 1. ledna 2024 se 

v souvislosti se schválením konsolidačního balíčku ze zákona navyšují základní sazby daně 

o 80 %. Případně lze upravit i další koeficienty, pokud je zastupitelstvo upravilo obecně 

závaznou vyhláškou obce. 

Za rok 2023 byl nejvýznamnější daňový příjem/výnos na dani z přidané hodnoty (18,6 mil Kč), 

daně z příjmů právnických osob (11,4 mil Kč) a daně z příjmů fyzických osob (8,2 mil Kč). 

 

Obrázek 2 Rozpočet obce Hněvotín 2023 druhový dle příjmů, zdroj: https://monitor.statnipokladna.cz/ 

Růst daňových příjmů obce je pak zřetelný od roku 2022, kdy se daňový podíl zvýšil 

z původních 55 % na významných 73,3 % v roce 2023. 

Za posledních 10 let tak činily příjmy obce 402 mil. Kč, z nichž 73% bylo tvořeno daňovými 

příjmy. Do oblasti nedaňových příjmů se zahrnují především výběry z vodného/stočného, do 

kategorie přijaté transfery přijaté dotace a do oblasti kapitálových příjmů zahrnujeme příjmy 

z prodeje majetku či pozemků.  

Rozpočtové příjmy obce Hněvotín 2014-2023 (tis. Kč): 

Příjmy celkem Daňové příjmy Nedaňové příjmy Přijaté transfery Kapitálové příjmy 
402 608,27 293 925,89 67 477,36 32 719,08 8 485,96 

100,0 % 73,0 % 16,8 % 8,1 % 2,1 % 
 

 

Obrázek 3 Vývoj struktury příjmů obce Hněvotín, zdroj: https://monitor.statnipokladna.cz/ 

Prognóza budoucího vývoje příjmů rozpočtu obce 
Vysoká závislost na daňových příjmech může znamenat riziko, ale současně i dodatečný růst 

v situaci, která je stimulována post-inflačním vývojem, navýšením daňové zátěže či oslabením 

cenových šoků (energie). Z aktuální zprávy Ministerstva financí o rozpočtového hospodaření 

obcí plyne, že hospodaření územních rozpočtů se tak nachází na počátku roku 2024 prozatím 

v nejlepší kondici za poslední dekádu.  

S tímto tvrzením lze tak dojít ke závěru, že jsou současné obecní příjmy minimálně pro 

nejbližší období udržitelné a současně i dodatečným zdrojem pro vyšší investiční/výdajové 

záměry v situaci, kdy ekonomika prochází alespoň slabým oživením. 

O struktuře výdajové části rozpočtu obce Hněvotín již v dalším Zpravodaji. 

Ing. Jaromír Sleha 
 

 

Rozpočet obce Hněvotín 2023 druhový dle příjmů, zdroj: https://monitor.statnipokladna.cz/

Vývoj struktury příjmů obce Hněvotín, zdroj: https://monitor.statnipokladna.cz/

Zastupitelstvo obce odsouhlasilo investi-
ce, které budou znamenat po určitou dobu 
zvýšené nároky na obecní rozpočet, struk-
turu financování i peněžní tok. V tomto 
příspěvku bych Vám rád nejprve blíže před-
stavil příjmovou stránku rozpočtu obce 
Hněvotín, a to především daňové příjmy ja-
ko hlavní zdroj rozpočtových příjmů obce.

Rozpočtové určení daní (RUD)
Rozpočtové určení daní v České republice 
neboli daňové určení stanovuje do jakého 
rozpočtu příslušná daň nebo její část ply-
ne. Daňové příjmy (a tedy i RUD) sehráva-
jí rozhodující úlohu na příjmové straně 
obecních rozpočtů a mají značný vliv na 
jejich finanční stabilitu a také autonomii.

Přímý výpočet jednotlivých daňových 
příjmů obce je však složitý. Je třeba nej-
prve zjistit podíl obce na stanovené části 
celostátního hrubého výnosu sdílených 
daní a dále je třeba zohlednit i jednotlivé 
váhy jako počet obyvatel obce, počet žá-
ků či velikost katastru obce.

Daňové příjmy obce Hněvotín
Daňové příjmy obce Hněvotín činí přibliž-
ně tři čtvrtiny všech příjmů obce. Rozpoč-
tové určení daní pro obce se v souvislosti 
s přijetím konsolidačního balíčku snížilo, 
nicméně v rozpočtu by se celkové daňové 
příjmy neměly snižovat. Zvláštní roli v le-
tošním rozpočtu je výnos daně z nemovi-
tých věcí, který se navýší v důsledku zvý-
šení základní sazby; od 1. ledna 2024 se 
v souvislosti se schválením konsolidační-
ho balíčku ze zákona navyšují základní 
sazby daně o 80 %. Případně lze upravit 
i další koeficienty, pokud je zastupitelstvo 
upravilo obecně závaznou vyhláškou obce.

Rozpočtové příjmy obce Hněvotín 2014–2023 (tis. Kč):

Příjmy
celkem

Daňové
příjmy

Nedaňové 
příjmy

Přijaté 
transfery

Kapitálové 
příjmy

402 608,27 293 925,89 67 477,36 32 719,08 8 485,96

100,0 % 73,0 % 16,8 % 8,1 % 2,1 %

vých příjmů se zahrnují především výběry 
z vodného/stočného, do kategorie přijaté 
transfery přijaté dotace a do oblasti kapi-
tálových příjmů zahrnujeme příjmy z pro-
deje majetku či pozemků. 

Prognóza budoucího vývoje 
příjmů rozpočtu obce
Vysoká závislost na daňových příjmech 
může znamenat riziko, ale současně i do-
datečný růst v situaci, která je stimulo-
vána post-inflačním vývojem, navýšením 
daňové zátěže či oslabením cenových šo-
ků (energie). Z aktuální zprávy Minister-
stva financí o rozpočtovém hospodaření 
obcí plyne, že hospodaření územních roz-
počtů se tak nachází na počátku roku 2024 
prozatím v nejlepší kondici za poslední 
dekádu. 

S tímto tvrzením lze tak dojít k zá-
věru, že jsou současné obecní příjmy 
minimálně pro nejbližší období udrži-
telné a současně i dodatečným zdro-
jem pro vyšší investiční/výdajové zá-
měry v situaci, kdy ekonomika prochá-
zí alespoň slabým oživením.

O struktuře výdajové části rozpočtu 
obce Hněvotín již v dalším Zpravodaji.

Ing. Jaromír Sleha



Minulé:
• Taneční zábava SDH
• HněKvíz ve spolupráci se spolkem ProVás Hněvotín
• Karneval, MŠ Hněvotín
• Obecní zabijačka u hasičské zbrojnice
• Josefovský košt 
• Zahájení sezóny v kopané, TJ FC Hněvotín
• Den otevřených dveří v Základní a Mateřské škole Hně-

votín
• Účast na Valné hromadě Regionu Haná ve Smržicích
• Účast na Valné hromadě Mikroregionu Kosířsko v Drahano-

vicích
• Den Země ve spolupráci se ZŠ a MŠ Hněvotín
• Jarní setkání seniorů
• Stavění máje v režii SDH Hněvotín

Kulturně společenské akce v Hněvotíně
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Připravované:
30. 4. Slet čarodějnic, ZŠ a MŠ Hněvotín
  3. 5. Veřejná prodloužená tanečních v kulturním domě
  5. 5.  Kladení věnců společně s volyňskými Čechy 
11. 5.  DEN REGIONU HANÁ v Náměšti na Hané
18. 5.  Vítání občánků
19. 5.  Výlet do Dukovan, spolek ProVás Hněvotín
25. 5. Kácení máje, SDH Hněvotín
29. 5. Starostův pohár, ZŠ Hněvotín
  1. 6.  Zájezd pořádaný Českým červeným křížem
  4. 6.  Veřejné 12. zasedání zastupitelstva
7.–8. 6.  Volby do Evropského parlamentu
22. 6.  První letošní turnaj 5. ročníku Hněvotínského písku

Mgr. Lucie Přikrylová
místostarostka pro sport a kulturu
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Na zabijačce byl pašík i prodejní stánky
v obležení zájemců o vepřové speciality
Než jsme se mnozí stačili rozjet na jarní 
prázdniny za posledním sněhem, tak jsme 
se sešli v sobotu 2. února na tradiční obec-
ní zabijačce. Ve 14.00 hodin jsme se přiví-
tali se spoluobčany i přespolními a zahájili 
prodej zabijačkových specialit k přímé 
konzumaci na místě. K nevoli přespolních 
jsme trošku pozdrželi prodej domů, aby ta-
ké něco zbylo na domácí Hněvotíňáky. Zá-
jem byl tak veliký, že všechny prodejní 
stánky byly v obležení nakupujících a naši 
prodejci se měli co ohánět. 

Jitrničky, jelítka, tlačenka, ale i pečený 
jitrnicový a jelítkový prejt, teplá polévka 
a maso z kotle šly na dračku. Kdo neměl 
chuť na zabijačkové speciality, mohl si 
dát kuřecí gyros či párek v rohlíku. Kolem 
15. hodiny přivezli pašíka z Nákla (tento-
krát měl kolem 120 kg) a já jsem se spolu 

kujeme za pomoc při uskutečnění akce. 
K poslechu a tanci hrála kapela Samorost 
– děkujeme jí za příjemnou atmosféru, 
která jen podtrhla vydařenou akci. 

Dovolte mi za vedení obce poděkovat 
všem zúčastněným, kteří se jakkoliv podí-
leli na přípravě akce (ochotným dobro-
volníkům na prodej ve stáncích, spolkům 
Hasičů, FC Hněvotín, zaměstnancům ob-
ce, základní škole Hněvotín, seniorům, 
hudební produkci, zkušenému řezníkovi 
a jeho pomocníkům). Jen vy všichni víte, 
kolik je zatím práce a příprav a za to vám 
všem patří velké poděkování, že jste do 
toho šli s námi a přispěli k zorganizování 
a realizaci této akce. Vážíme si vaší ocho-
ty, pomoci a práce, kterou jste všichni 
odvedli. Bez vás by to nešlo!!!

Lucie Přikrylová, místostarostka

s mistrem řezníkem panem Horáčkem pus-
tila do komentování bourání masa. I když 
měl na pilno, ochotně odpovídal všetečné 
dotazy a tým jeho spolupracovníků s pra-
covním pojmenováním „PAT a MAT“ mu byl 
jako vždy k ruce (díky hoši).

Malí i velcí přihlíželi tomuto „drama-
tu“ kdy mistrné ruce mistra řezníka kona-
ly své. Kolem 17. hodiny jsme vylosovali 
tombolu, jejíž součástí byly nejen připra-
vené balíčky, kde bylo něco na žízeň, chuť 
i hlad. Maso z celého pašíka bylo také roz-
děleno do jednotlivých cen a vylosováno. 
Ve vyhřátém stanu byla možnost posedět, 
dát si teplé nápoje a pochutnat si na 
úžasných koláčcích a koblížcích či vdoleč-
cích, které na akci upekly šikovné paní 
učitelky ze základní školy pod záštitou 
paní zástupkyně Ivety Šutové. Moc dě-

Krajským učitelem 
roku je i Jiří Moláček 
z Hněvotína
Pedagogická fakulta Univerzity Pa-
lackého 3. dubna 2024 ocenila pat-
náct učitelů, které mohl nominovat 
každý včetně žáků, titulem Učitel ro-
ku Olomouckého kraje 2023.

Mezi oceněnými byl i Mgr. Jiří Mo-
láček z Hněvotína, který působí na 
Církevním gymnáziu Německého řá-
du v Olomouci. Blahopřejeme.
 Lucie Přikrylová,

místostarostka
ZLATÁ SVATBA. Manželé Jana a František Sklenářovi oslavili 50 let společného života. Brali se 
2. března 1974. Starosta Petr Niessner a místostarostka Lucie Přikrylová jim v sobotu 9. března 
poblahopřáli na obecním úřadě.
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Návštěvníci Hněvotínského koštu vybrali
to nejlepší z 32 vzorků ovocných pálenek

Jaro už vonělo ve vzduchu po letošní zi-
mě, která jakoby ani pořádně nezačala 
a už se zdálo, že i skončila – v této at-
mosféře se konal v pátek 22. března již 
XIV. ročník tradičního koštu ovocných pá-
lenek. Po loňské neúrodě všeho druhu 
ovoce bylo velké dilema, zda košt vůbec 
pořádat a zda bude o něj zájem. Organi-
zátor Tomáš Dostál, který soutěž vymyslel 
a XIII. ročníků organizoval (za což mu 
právem patří velký dík), se rozhodl předat 
„žezlo“ dvojici Petr Procházka a Jan Šulc. 
Oba se do akce pustili s novým nadšením. 

Do letošního ročníku pěstitelé přihlá-
sili 32 vzorků převážně švestkových de-
stilátů, ale i pálenky z jablek, meruněk, 
třešní a hrušek. V předvečer koštu zased-
la odborná komise, která anonymní vzor-
ky hodnotila. Členové komise zasvěceně 
degustovali, zadumaně přemýšleli, pře-
valovali v ústech a přidělovali svá hodno-
cení. Někdy pozitivně pokyvovali a někdy 

se bohužel i nepěkně ušklíbali. Následují-
cí den komise zasedla již v menším počtu 
znovu a ze vzorků, které postoupily do fi-
nále, vybrala vítěznou trojici. 

Poté přišli na řadu občané, kteří při 
veřejné celovečerní ochutnávce probrali 
nad lahodnými i méně lahodnými moky 
kde co. Nechybělo samozřejmě občerst-
vení, které pěkně promastilo žaludek 
v podobě klobásek a čerstvého chlebíčku 
se sádlem a škvarky posypané jarní cibul-
kou a kdo nemá rád slivovičku, zapil to pi-
večkem. Sladkou tečkou byly vynikající 
koláčky, které nám napekly naše skvělé 
dámy Spolku Baba, kterým za ně moc dě-
kujeme. Odměnou jim může být vědomí, 
že se po nich zase jen zaprášilo. Hudební 
atmosféru zajistila skupina Samorost pa-
na Vetešníka, která hrála a zpívala až do 
pozdních nočních hodin.

S pokročilou hodinou a počtem vypi-
tých vzorků byla veselá nálada, přibývalo 

odborníků na slovo vzatých a lahvinky se 
postupně vyprazdňovaly, i když některé 
zůstávaly plné více než ostatní. To byla ta-
ké známka neformálního ocenění. Každý 
rok se většinou shoduje porota laická a od-
borná ve svém pozitivním hodnocení, neji-
nak tomu bylo i letos. 

Všem děkujeme za účast a chuť si za-
soutěžit a vítězům ze srdce blahopřejeme. 
Obec Hněvotín věnovala vítězům skleně-
né demižonky s vygravírovaným ročníkem 
koštu, poukazy do OBI, plastové barely na 
kvas a první místa všech čtyř kategorií 
ještě navíc ovocný strom slivoně pro pod-
poru budoucí úrody a možná i budoucí ví-
tězné slivovičky. Kdo ví? Jsou tací, kteří 
už zakládají sad, jelikož jsou opakovanými 
vítězi.

Pořadatelé moc děkují všem, kteří se 
podíleli na organizaci a realizaci celé akce 
(odborné komisi, obsluze při výdeji vzor-
ků a občerstvení, pekařkám za koláčky, 
zaměstnancům obce za pomoc při realiza-
ci, skupině Samorost za hudební dopro-
vod) a všem zúčastněným občanům, kteří 
měli chuť se zapojit do soutěže nebo se 
přijít pobavit. Do příštího roku uvažujeme 
rozšířit soutěž o kategorii domácích liké-
rů, což uvádím s předstihem, aby byl čas 
popřemýšlet, jak naložit s letošní úrodou.

Vítězové letošního ročníku:

Hodnocení odborné poroty 
– kategorie švestka
1. Miroslav Hariň
2. Václav Šulc
3. Mojmír Doležal

Hlas lidu (hodnocení veřejností) 
– kategorie švestka
1. Václav Šulc
2. Miroslav Hariň
3. Mojmír Doležal

Hodnocení odborné poroty 
– kategorie ovoce
1. Radek Lepař – meruňka
2. František Sklenář – jablko
3. Jaroslav Dvořák – meruňka

Hlas lidu (hodnocení veřejností) 
– kategorie ovoce
1. Radek Lepař – meruňka
2. Jaroslav Dvořák – meruňka
3. František Procházka – meruňka

Lucie Přikrylová,
místostarostka
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S novým rokem už se nám pomalu, ale jis-
tě blížilo i období masopustu, které zahr-
nuje i náš milovaný karneval. Pro děti 
jsme si ho připravili už v mateřské škole, 
kam si přinesly kostýmy z domu. Mohly si 
však také vyrobit různé masky z papíru ve 
školce. Tancovali jsme, soutěžili a dopo-
ledne uteklo jako voda.

Do kostýmů, které si společně s rodiči 
připravili, se děti oblékly i na karneval 
v kulturním domě. Akci zorganizovalo 
Sdružení rodičů při MŠ se zábavným pro-
gramem od agentury JANA a postaralo se 
o výborné občerstvení. Karneval přinesl 
spoustu zábavy, soutěží a taneční atmo-
sféry. Děti si zde našly své kamarády, spo-
lečně si zatancovaly a každý se pochlubil 
svou maskou. Mohli jsme vidět například 
astronauta, policisty, víly, princezny, ča-
rodějnice, hasiče a mnoho dalších krás-
ných originálních masek.

Karneval byl plný zábavy, soutěží a pohybu

Jelikož se nám v letošním školním roce kvů-
li nepříznivému počasí nepodařilo usku-
tečnit tradiční lampiónový průvod, roz-
hodli jsme se, že na začátku jarního ob-
dobí uspořádáme zcela nový program pro 
děti a jejich rodiče – „Jarní velikonoční 
tvoření.“ Zhruba týden před velikonoční-
mi svátky jsme proměnili mateřskou školu 
na tvořivé dílničky. Po celé budově, ve 
všech třídách, byla připravena stanoviště 
s různým výtvarným materiálem a nápady 
na velikonoční výzdobu či jarní dekoraci.

Někde děti s rodiči malovali velikonoč-
ní kraslice, jinde tvořili věnečky z proutí, 
zajíčky z květináčů, kuřátka ze dřeva ne-
bo různé velikonoční papírové ozdoby. Na 
různých stanovištích mohli tvořit výrobky 
dle vlastního výběru. Sdružení rodičů při 
MŠ zajistilo pro všechny bohaté občerstve-
ní, aby mohli bezstarostně společně strá-
vit celé tvořivé odpoledne. Jako bonus ka-
ždé dítě dostalo za účast na této akci od 
velikonočního zajíčka sladkou odměnu.

Jarní velikonoční tvoření ve školce se vydařilo

Ve školce panovala příjemná předveliko-
noční atmosféra, děti byly nadšené a usilo-
valy o to, aby toho vyrobily co nejvíce. Ra-
dost z povedené práce a krásných výrob-
ků panovala na obou stranách. Odměnou 
paním učitelkám a asistentkám byla hoj-

ná účast na nové akci, radostné tváře dě-
tí a pochvala od spokojených rodičů. Měli 
jsme z toho všichni velice dobrý pocit a rá-
di bychom dílničky příští školní rok zase 
zopakovali. Vrbíková Ivona,

zástupkyně pro mateřskou školu

Rodičům za tuto zdařilou akci moc děku-
jeme. Děkujeme i všem ostatním za účast 
a za dobrovolné příspěvky u vstupu, které 

poputují na další akce a vybavení pro děti 
ze školky. Martina Dvořáková,

učitelka z oddělení Broučků
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Do Pevnosti poznání v Olomouci se děti 
ze školky v Hněvotíně vydaly autobusem 
koncem března. Cílem bylo dozvědět se 
něco nového a upevnit si své vědomosti 
v oblasti našich smyslů. Program s názvem 
„Labyrint smyslů“ vtáhl děti všech věko-
vých kategorií do svého nitra. Po skupin-
kách s přidělenými lektory jsme absolvo-
vali všechna stanoviště, která byla zamě-
řena na sluch, chuť, zrak, hmat a čich.

Děti nahlédly formou tvoření do skladby 
mozku. Objevily, kde se jaké centrum smy-
slů nachází a odměnou předškolákům byla 
vlastnoručně vytvořená maketa lidského 

Děti si užily Labyrint smyslů v Pevnosti poznání
mozku z papíru. Mladší děti z oddělení 
Motýlků a Broučků si zaexperimentovaly 
s vodou, solí, octem a barvičkami. Zjistily, 
jak poznat za pomocí vody čerstvé a zkaže-
né vajíčko. Že oheň bez vzduchu nehoří. 
Vyzkoušely si také, jak mají citlivé čichové, 
chuťové buňky, jak jsou pro nás důležité 
oči a že vše není otázkou velikosti a síly, 
ale soustředění, vnímání a porozumění. 

Úterní dopoledne jsme si všichni ná-
ramně užili a už teď se těšíme na další ak-
tivity, které nás v blízkých dnech čekají.

Iveta Nevrlá,
učitelka z oddělení Včeliček

Obecní knihovna přivítala nové čtenáře
Do hněvotínské knihovny zavítali v průbě-
hu února až dubna žáci 1. stupně základní 
školy v rámci projektových dnů. Hned při 
vstupu do knihovny nás čekalo milé přivítá-
ní od knihovnice, paní Jarmily Dostálové. 

Na úvod nám představila knihovnu, kte-
rá je přehledně řazena dle žánrů a uspořá-
dána dle věkových kategorií. Seznámila 
nás s pravidly půjčování a přihlašování se 
do knihovny. Této možnosti spousta dětí 
využila a hned se přihlásili jako noví čtená-
ři. Ukázala nám nové knihy, které si lze vy-
půjčit. Blíže nám představila dílo Marti-
ny Drijverové a přečetla ukázku z její knihy 
Zlobilky. Žáci pak na základě poslechu 
ukázky doplňovaly pracovní listy. Následo-
vala detailnější prohlídka knihovny a žáci 
si také mohli vzít knihu, která je na první 
pohled zaujala, a seznámit s ní spolužáky.

Děti návštěva velmi zaujala a po pří-
jemně stráveném dopoledni jsme se vra-
celi zase zpět do školy mezi své školní kni-
hy. Mgr. Leona Zábojová

Žáci přivezli z Olympijského víceboje 4 medaile
Sportovně dovednostní soutěž pro základní školy se ve čtvrtek 
17. dubna konala na atletickém stadionu. V konkurenci téměř 
400 závodníků naši školu reprezentovali Jakub Šulc, Mia Cikryt, 
Bára Barabášová, Matěj Šulc, Jakub Švéda, Aneta Dolénková, 
Alena Brůžková, Sára Ševčíková, Nikola Tomaščáková a Ra-
dim Vánský.

Na závodníky čekaly sedy-lehy, trojskok z místa, hod medi-
cinbalem nebo skákání přes švihadlo. Stříbrné medaile vybojo-
vali naši nejmladší reprezentanti – Jakub Šulc a Mia Cikryt. 
Bronzové medaile z 3D tiskárny dostali Matěj Šulc a Sára Ševčí-
ková. Výkony ostatních už na stupně vítězů nestačily, ale roz-
hodně se za ně nemusí stydět. Díky druhým místům se do kraj-
ského finále kvalifikovali Mia Cikryt i Jakub Šulc, a protože ví-
tězka nejstarší kategorie se svým družstvem také, tak do Hranic 
na Moravě pojede i Sára Ševčíková.

 Mgr. Štěpán Dancinger
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Každý rok se ve škole snažíme uspořádat Den otevřených dveří 
Základní školy Hněvotín v nějakém zajímavém duchu. Letos to 
bylo ve znamení včel. Přípravu obstaral projektový týden, bě-
hem něhož se žáci dozvídali spoustu zajímavých věcí o chovu 
včel, jejich práci a životu tohoto společenství. Díky tomu jsme 
vyrobili hodně tematických výrobků a namalovali přehršel ob-
rázků a projektů.

Návštěvníci si mohli prohlédnout netradiční výzdobu. Malo-
vali, vyráběli, zhlédli vystoupení šikovných mažoretek a pompo-
nistek, předvedl se kroužek ručních prací. Kdo chtěl, mohl luš-

Školní Den otevřených dveří byl ve znamení včel
tit, bádat, vyfotit se na památku ve fotokoutku nebo se občerst-
vit v naší tradiční školní kavárně. Letos jsme měli také hosta, 
pana Miroslava Ponížila s manželkou, kteří včelaří. Ukazovali 
hostům pomůcky potřebné k tomuto krásnému koníčku a sezná-
mili návštěvníky se vším, co je zajímalo.

Měli jsme radost, že se do školy přišla podívat a zavzpomínat 
spousta lidí. Rok uteče jako voda a my se budeme těšit na další 
setkání se známými i neznámými návštěvníky opět v naší krásné 
škole. Děkujeme a těšíme se na Vás!

Mgr. Kateřina Kuchrýková



„Rok 1980 byl rokem celostátní spartakiády. Hněvotínem také 
proběhla štafeta, která byla vřele pozdravována obyvateli obce. 
Zásluhou místní ZDŠ byly nacvičeny určité skladby a také pak 
v červnu na místní spartakiádě předvedeny veřejnosti.“ (Kroni-
ka 1980, s. 20). Na hřišti mohli občané zhlédnout cvičení 
místních dětí i dospělých 8. června. Nechyběla vystoupení ro-
dičů s dětmi na píseň „Vyletěla holubička ze skály“, mladší žá-
ci se předvedli s kruhy a míči na skladbu „Ať zní“, starší žáky-
ně v červenobílých trikotech (na snímku) pak na melodii skla-
datele Františka Belfína. Obdobné slávy se naše hřiště dočkalo 
i o 5 let později při příležitosti poslední československé spar-
takiády. 

Obrazem: Jaká byla 80. léta v Hněvotíně
z historie obce TJ Sokol Hněvotín v červnu 1981 oslavoval 30 let místního 

oddílu kopané. Při té příležitosti k nám zavítal slavný hráč Sla-
vie Josef „Pepi“ Bican. Na snímku zasedl s funkcionáři TJ, zleva: 
Josef Sleha, Milan Horyl st., Jan Bernat a skleničkou si s Bica-
nem přiťukává Vladimír Polák, tehdejší předseda Sokola. Po-
slední zmíněný na Bicana vzpomíná jako na velmi vzácného člo-
věka. V rámci oslav byly vyrobeny oddílové vlaječky a odznaky 
a někteří členové jednoty obdrželi čestné uznání. Odpoledne 
následoval zápas hněvotínských fotbalistů proti XI. internacio-
nálům Slavie Praha. Utkání skončilo nerozhodně 1:1, na penal-
ty naši vyhráli 3:2. Celý den uzavřel táborový oheň spojený s be-
sedou s bývalými hráči Slavie. 

Přestavba původně matičního domu č.p. 38 na dům s pečo-
vatelskou službou byla zahájena v roce 1983. Práce probíhaly 
svépomocí po etapách v rámci tzv. „akcí Z“. Celková hodnota 
stavby vyšla na 2 141 000 Kčs. Do konce následujícího roku by-
la kompletně opravena střecha, vystavěny vnitřní příčky a vy-
měněna okna. Roku 1985 bylo již téměř dokončeno 10 malo-
metrážních bytů a k jejich předání do užívání mělo dle původ-
ních plánů dojít v 1. pololetí roku 1986. Kompletně hotovo 
bylo v roce 1987. „S velkými problémy se podařilo dokončit celý 
Dům pečovatelské služby. Šlo o druhou část domu. Celkem tak 
bylo získáno 16 bytů, z nichž polovina byla již obsazena r. 1987 
a druhá část po úklidu bude obsazována v II. čtvrtletí 1988.“ 
(Kronika 1987, s. 5).

Roku 1985 si celé Československo připomínalo 40. výročí kon-
ce 2. světové války a osvobození Rudou armádou. Nejinak tomu 
bylo v Hněvotíně, kde byla při té příležitosti ustanovena komise 
pro oslavy. Coby první bod uspořádal Svaz žen besedu s přímými 
účastníky bojů na Dukle, pány Vladimírem Tenglerem a Josefem 
Neradem. Jak konstatuje kronika: „Byla to velmi zdařilá beseda – 
mladé ženy měly řadu dotazů na uvedené soudruhy a dostalo se jim 
také odpovědi.“ (Kronika 1985, s. 1). Příležitost si nenechal ujít 
i spolek Svazu přátel SSSR, který taktéž připravil obdobnou bese-
du. V kulturním domě vystoupily 8. května děti z místní základní 
školy s kulturním pásmem. Ve večerních hodinách byly za velké 
účasti občanů položeny květiny k pomníku obětem odboje a do 
noci probíhala taneční zábava. Adam Niessner, kronikář
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Po zimě opět ožil myslivecký areál Výrovka

S novým vedením Mysliveckého spolku

Je jaro, a tak ožila i Výrovka, myslivecký 
areál v hněvotinských Skalách. V sobotu 
ráno 6. dubna se zde sešli myslivci, aby 
po zimě v rámci akce Ukliďme Česko zkul-
turnili tento prostor s krásnou vyhlídkou 
na Velký Kosíř, kde mají například rodiny 
s dětmi možnost opékání kabanosu na 
připraveném ohništi.

Zatímco Martina Čtvrtlíková čistila pro-
stor okolo chaty, chlapi brousili a natírali 
stoly i lavičky. Potřebnou barvu uhradila 
obec, za což velice děkujeme. Myslivecký 
hospodář Jiří Čtvrtlík zajistil a dovezl šest 
obrovských hoboků plev a pozadku k zakr-
mení do zásypů drobné zvěři – vše ze zdej-
šího Zemědělského družstva. Jeho trak-
tor, který přislíbil k užívání myslivecké-
mu spolku, si všichni pochvalovali. Ušetřil 
kus těžké a namáhavé práce při skládce 
krmiva a rovnání terénu. Využijeme jej 
k rozvozu krmení do všech zásypů na pod-
zim a v zimě. 

Pilnou práci přerušil společný oběd – 
Mirek Špičák připravil výbornou zelňačku 
s kabanosem a v troubě oprančené špe-

Uplynutím pětiletého funkčního období 
a zjištěním některých nesrovnalostí v do-
savadním vedení Mysliveckého spolku 
Blata Hněvotín v dubnu 2023 se členská 
základna rozhodla k volbě nového vede-
ní. Nehezkou kaňkou na předání funkcí 
bylo zdlouhavé jednání i nutnost vyžádat 
si právní pomoc. Tuto nehezkou část živo-
ta našeho spolku nechceme detailně ro-
zebírat. Členská základna odhlasovala, že 
za vším uděláme tlustou čáru, aby nový 
výbor mohl v klidu dál pracovat.

Nový výbor – předseda Rudolf Krč, mís-
topředseda a finanční hospodář Václav La-
bounek, jednatelka Martina Čtvrtlíková 
a myslivecký hospodář Jiří Čtvrtlík – vy-
pracoval a přijal nový plán práce. Hned 
v samotném počátku činnosti přistál v na-
ší datové schránce dopis s žádostí o úhra-
du způsobených škod zvěří, konkrétně ho-
lubem hřivnáčem a zajícem na plodinách 
soja a slunečnice. To se stalo poprvé od 
začátku působnosti našeho spolku v Hně-
votíně a požadovaná peněžitá suma byla 
pro naší činnost likvidační. Okamžitá schůz-
ka s majitelem uvedených polností, kde 
byla škoda údajně způsobena, nepřinesla 
žádnou dohodu. Proto se výbor obrátil 
o pomoc na právní kancelář. 

Možná právě z obav z možné úhrady 
tak horentní částky, na kterou by se mu-
seli složit všichni členové spolku, značně 

Účastníci brigády u traktoru s vlekem Foto: Rudolf Krč

káčky s chlebem. Po kávičce následoval 
druhý nátěr stolů a lavic. Je vidět, že mys-
livci, i když letití a v menším počtu, dove-
dou stále vzít za práci. Všichni si zaslouží 
velkou pochvalu, odvedli kus poctivé prá-
ce. V pozdním odpoledni se někteří ještě 
rozjeli ke svým zásypům, aby je vyčistili 
a dezinfikovali pro nové zimní období. 

V areálu je také umělá nora, o kterou 
se vzorně stará Mirek Špičák. Škoda jen, 

že je zatím málo využívána. Právě v bri-
gádnickou sobotu ji po dlouhé době vyu-
žili k tréninku začínajících norníků kole-
gové z Bystročic a Olšan. Nyní má každý 
člen našeho spolku za úkol rozhlásit me-
zi spřízněné duše, že po dohodě mohou 
všechny myslivecké spolky využít naši 
střelnici a umělou noru. Budeme rádi, 
když této možnosti využijí.

Rudolf Krč

poklesla členská základna. Z původních 
šestadvaceti členů na dnešních čtrnáct. 
Proto jsme také museli zrušit plánovaný 
Myslivecký ples letos v únoru, který je na-
ším hlavním příjmem na zajištění krmení 
pro zvěř v době jejího zimního strádání. 
Jenže se současným počtem členů bychom 
nedokázali zajistit bezvadný chodu plesu. 
Proto se všem příznivcům a stálým ná-
vštěvníkům dodatečně omlouváme. V prů-
běhu roku se budeme snažit spolek počet-
ně rozšířit a omladit, abychom napřesrok 
ples zase obnovili.

Přes všechny nepříjemné události, kte-
ré nás nyní provázejí, mohu čestně pro-
hlásit, že jsme se i ve sníženém početním 

stavu zúčastnili všech obecních kultur-
ních akcí a pro občany připravili myslivec-
ké speciality. Zde musím pochválit man-
žele Čtvrtlíkovy za vzornou reprezentaci 
našeho mysliveckého spolku.

Poděkování si také zaslouží hlavní ta-
houni – Mirek Špičák, Petr Kubíček, Vlasti-
mil Handl a Václav Labounek. Poděkovat 
také musím všem členům, kteří řádně plní 
své povinnosti a spolku věnují podstatný 
díl svého volného času. Přes veškeré počá-
teční potíže jsme nezapomněli na svátek 
MDŽ a naší kolegyni jsem jménem svým i ce-
lého MS poděkoval kytičkou za její práci.

Není kostelíčka, aby nebylo kázáníčka 
– členská schůze odhlasovala, abychom 
za minulostí udělali tlustou čáru. Proto 
bych byl osobně rád, kdyby se bývalí čle-
nové spolku, kteří to s hněvotínskou mys-
livostí myslí vážně, jmenovitě třeba Pa-
vel Pospíšil, opět vrátili a pomohli Mysli-
vecký spolek Blata Hněvotín dále rozvíjet 
k blahu zvěře, přírody i kulturnímu vyžití 
obyvatel Hněvotína. 

Závěrem děkuji starostovi obce, Pet-
ru Niessnerovi, a kolektivu Obecního úřadu 
Hněvotín za aktivní spolupráci a celému 
honebnímu společenstvu vedenému ho-
nebním starostou Lubomírem Vymazalem 
za ochotu a spolupráci. Plán práce jsme 
splnili, a proto hledím i do budoucna s op-
timismem. Myslivosti zdar! Rudolf Krč 



Vítězný tým „Náplava“ získal 40,5 bodu

Na druhé příčce se umístil tým „Blata“ se 34 body Třetí místo obsadil tým „Rodáci“ se ziskem 31,5 bodu

V premiéře HněKvízu zvítězil tým „Náplava“,
ale svým způsobem vyhráli všichni
V jakém uměleckém slohu je vystavěn kostel sv. Leonarda, které 
zvíře najdeme v logu mysliveckého spolku Blata nebo který vý-
znamný sportovec navštívil Hněvotín v roce 1981? Na takové 
a desítky dalších otázek odpovídalo 24. února na sále kulturní-
ho domu 25 soutěžících rozdělených do 5 přihlášených týmů 
v rámci historicky prvního HněKvízu. 

Jak už název napovídal, všech 55 kvízových otázek se týkalo 
čistě jen naší obce, její minulosti a současnosti. Vážíme si všech, 
kteří nepropadli zbytečným obavám, přišli a přesvědčili se, že 
šlo především o zábavu, nikoliv o množství nabiflovaných vědo-
mostí. Mezi soutěžícími nechyběli místní pamětníci i zástupci 
nejmladší generace do 18 let. Večerem provázela energická mo-
derátorka Lucka Přikrylová, otázky připravili a odpovědi vyhod-
nocovali Adam Niessner a Lukáš Koníček. 

Po napínavém vědomostním souboji, v němž byly šance na 
vítězství mezi některými týmy zcela vyrovnané, se nakonec na 
prvním místě umístilo družstvo „Náplava“ se 40,5 body. Druhý 
skončil tým „Blata“ (34 b) a třetí „Rodáci“ (31,5 b) složení 
z místních pamětníků. Ani čtvrté místo pro „Seniory“ a páté pro 
nejmladší „Vidláky“ však nebylo žádnou ostudou. Každopádně 
všichni zúčastnění odcházeli s drobnou cenou. Podrobněji se 
o průběhu soutěže dočtete na našem spolkovém webu. 

Za spolek ProVás děkuji všem, kteří si HněKvíz nenechali ujít. 
Z více stran se ozývaly hlasy, abychom jej do budoucna zopako-
vali. Jsme rádi za tuto zpětnou vazbu a věřte, že takovou mož-
nost zvážíme. Samotná příprava otázek zabere množství času, 
na tento kvíz trvala téměř pět měsíců. Dále děkujeme ochotným 
servírkám Kláře a Aničce, které se postaraly o obsluhu přícho-
zích, a Obecnímu úřadu Hněvotín za zakoupení cen. 

Adam Niessner, předseda ProVás Hněvotín

Nový trenažér zdokonaluje hru stolních tenistů
Velkou novinkou je pro oddíl hněvotínský 
stolních tenistů nový trenažér, díky ně-
muž mohou malí i velcí hráči zdokonalo-
vat svou hru. Mají možnost nastavit rych-
lost míčků či jeho rotaci. Falše mohou být 
horní, spodní, boční, a to s různou razan-
cí. Velký díky za sponzorský dar a tento 
únorový dárek patří dvěma hněvotínským 
podnikatelům.

Ohledně končící sezony: k 31. 3. 2024 
skončil letošní Veřejný přebor Olomouc-
kého kraje. Naše děti – tým „B“ – se druhý 
rokem zdokonalovaly v soutěži s dospělý-
mi a dosáhly i svého prvního vítězství, 
včetně vítězství individuálních. 

Muži – tým „A“ – museli ještě 10. dub-
na odehrát barážové utkání s týmem Vel-

kého Týnce, který měl právo nás vyzvat 
a vystřídat nás ve 3. třídě. Po vítězství 
11:7 jsme obhájili příslušnost ve 3. třídě 
přeboru pro příští sezónu. 

V době uzávěrky tohoto čísla Zpravoda-
je se v sobotu 27. dubna uskutečnil 3. roč-
ník turnaje dětí v hněvotínské tělocvičně. 
Výsledky zveřejníme v příštím čísle.

Nynější tréninky skončí k 31. května, 
novou sezonu zahájíme na začátku září. 
Uvidíme, zda to bude v tělocvičně, nebo 
v sále Kulturního domu. 

Pokud má někdo z řad hněvotínských 
dětí zájem o stolní tenis, může se přihlá-
sit do oddílu na podzim. Kontakt pro při-
hlášení – josef.krikel@seznam.cz.

Josef Krikel, vedoucí oddílu
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Rozdílné jarní starty hněvotínských fotbalistů

Odstartoval 10. ročník tenisového Hrnce

Benjamínci se probojovali do finále Jarní ligy

Předposlední březnový víkend začala pro hněvotínské fotbalisty 
druhá část sezóny ročníku 2023/2024.

První se do bojů jako tradičně pustili muži, ale vstup do 
soutěže jim nevyšel. V domácím prostředí prohráli s posledním 
týmem tabulky Haňovicemi, následně si ze sousedních Olšan 
u Prostějova odvezli pětigólovou nadílku. V dalších zápasech 
si připsali pouhé dva body za domácí remízy s Velkým Týncem 
a regionálním rivalem Lutínem (utkání skončilo 2:2, když obě 
hněvotínské branky vsítil nestárnoucí Jan Šulc, druhou vyrov-
návací v 95. minutě).

Mezi těmito zápasy prohráli na půdě týmu Haná Prostějov, 
a tak se místo pošilhávání po některé z předních příček musejí 
pomalu dívat „pod sebe“, nakolik se jim přibližují týmy ze spod-
ní části tabulky. Mužstvo se zatím nedokázalo vypořádat s dlou-
hodobou absencí klíčových hráčů (odchod Petra Kobylíka do 
Chválkovic, dlouhodobé zranění Petra Marka a Matěje Holuba) 

Jubilejní 10. ročník tenisové soutěže dvojic Hněvotínský hrnec 
odstartoval v polovině dubna. Účastní se jej celkem 22 párů 
a hraje se ve dvou skupinách systémem každý s každým. Poté se 
dle umístění v tabulce bude bojovat o celkové umístění – první 
čtyři ze skupin o 1.–8. místo, další dvě čtveřice o 9.–16. místo 
a zbývající o 17.–22. místo.

Zápasy v základních skupinách jsou rozděleny do tří bloků 
tak, aby byly boje ve skupinách uzavřeny do poloviny srpna 
a mohla začít vyřazovací část soutěže. Finálové boje pořadatelé 
„naplánovali“ na druhou polovinu měsíce září, kdy by dle jejich 
představ mělo proběhnou i slavnostní vyhlášení celkových vý-
sledků. Milan Krejčí

Mistrovské zápasy nejmladších fotbalistů 
začaly až předposlední dubnový víkend. 
V úvodním turnajovém klání konaném 
v Medlově si naši hráči připsali jednu vý-
hru, jednu remízu a jednu prohru.

To však neznamená, že do té doby je-
nom trénovali a hráli přípravné zápasy. 
Poslední přípravou před mistrovskou se-
zónou totiž na jaře pravidelně bývá Jarní 
liga. Té se v kategorii hráčů ročníku 2013 
a mladších zúčastnilo 20 týmů. Naši hráči 
se dokázali probojovat do finálového tur-
naje. Po výhrách nad Velkou Bystřicí 5:1, 
Novými Sady 3:2 a spojenému týmu Příka-
zy/Náklo 6:3 nastoupili v boji o prvenství 
proti Velkému Týnci. Bohužel ani průběž-
né vedení 2:0 k vítězství nevedlo, a v dra-
matické koncovce soupeři podlehli 2:3. 
Celkové druhé místo je ale i tak velkým 
úspěchem, a chlapcům gratulujeme.

Milan Krejčí

a častou neúčastí zkušenějších hráčů na zápasech z pracovních 
důvodů. Do hry tak musejí být nasazováni i šestnáctiletí Matyáš 
Kučerka a Václav Sova.

Dorostenci bez bodu
Ještě hůře na tom jsou dorostenci, kteří na jaře nezískali ani 
bod. Po domácí prohře v té době s posledním Jesencem-Dzbe-
lem se propadli na poslední místo tabulky. V pěti odehraných 
zápasech dokázali vsítit jedinou branku oproti pětatřiceti obdr-
ženým. 

Naopak mladší žáci A hrající krajskou soutěž na jaře neztrati-
li ani bod – ze čtyř utkání získali 12 bodů při skóre 41:4 a v ta-
bulce jsou druzí v těsném závěsu za vedoucí Sigmou Olomouc B. 
Mladší žáci B hrají okresní soutěž a na jaře bojují ve skupině 
o 13.–26. místo. Ve třech utkáních zaznamenali jednu výhru 
a dvě prohry, v tabulce jim patří 10. místo. Milan Krejčí

Druhé místo v Jarní lize vybojovalo toto mužstvo: Horní řada zleva: Beránek Šimon, Vyhlídalová 
Simona, Kuzyk Ustym, Vocilka Filip, Abendroth Mateo, Daněk Adam a Kravčík Filip. Klečící zleva: 
Benčík Petr, Šulc Jakub a Dofek Jakub. Ležící: Neoral Denis. V pozadí trenérské duo, zleva Zdeněk 
Filip a Jan Šulc.


